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Z Á P I S 

 

z jednání Výkonného výboru ČBA 

ze dne 7. dubna 2022 od 15 hod., budova České unie sportu, Zátopkova 100/2, Praha 6 
 

 

VV, přítomni: 

Karel Vopička, Jiří Beran st., Jan Spáčil, Jan Čepelák, Adam Vondráček, Jitka Nosková, Ivan 
Burian, Jiří Marval, Jaroslav Lorenc 

 

VV, omluveni: 

Vojtěch Rosenberger, Tomáš Hlúch, Jiří Beran ml 

  

Program: 

1. Zahájení jednání 
2. Informace z jednání Prezídia 
3. Práce jednotlivých komisí  
4. Finance  
5. Ukončení 

 
 

Průběh jednání: 

 

1.  Zahájení jednání 

Jednání zahájil prezident VV ČBA Karel Vopička přivítáním všech přítomných členů VV.  
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2.  Informace z jednání Prezídia 

Prezídium seznámilo členy VV s  výsledkem jednání se zástupci klubů z jižních a západních 
Čech. Pro nízký počet klubů a zájem z jejich strany zatím nebude samostatný region Jižní 
Čechy zřízen a kluby z této části republiky zůstávají součástí regionu Střední Čechy. 

Na druhou stranu kluby ze západních Čech projevily zájem o osamostatnění se a Prezidium 
tak ustanovilo v souladu se Statutem nový region Západní Čechy (geograficky pokrývající 
Plzeňský a Karlovarský kraj) a pověřilo dočasným vedením regionu Petru Otec Hanzlovskou 
z Bowling Rokycany, a to do doby, než se sejde SZO regionu a zvolí tříčlenné vedení tohoto 
nového regionu. 

3.  Zprávy z jednotlivých komisí 

Komise pro reprezentaci: 

Předseda komise Jan Spáčil oznámil svoji rezignaci k 30. 6. 2022 na post hlavního trenéra 
juniorské reprezentace. Zdůvodnil to především časovými důvody, které mu nedovolují se 
všem povinnostem stoprocentně věnovat a chce se především soustředit na reprezentační 
tým žen a také organizaci ECC 2022 v Olomouci. MS juniorů U21 ve švédském Helsinborgu se 
ale účastnit bude už i z toho důvodu, že kadeti jsou hráči, které v podstatě provázel celou 
jejich kariéru. 

Prezidium poté předneslo detailní návrhy na úpravy Koncepce reprezentace pro následující 
roky, které by výrazně omezilo možné střety zájmů (v rámci VV i komise) a také přesněji 
vystihlo ducha Statutu asociace ve vztahu k schvalovacím kompetencím. Nejpodstatnější 
součástí úprav je kromě přenesení kompetencí a jejich detailního popisu rozšíření Komise 
pro reprezentaci, resp. její složení, kdy jejími členy budou kromě předsedy jmenovaného 
Prezidiem také hlavní trenéři jednotlivých reprezentací a také trenéři ETBF 2 z regionů 
jmenovaní přímo jednotlivými regiony. Vznikne tak širší názorová platforma, která umožní 
oponenturu hlavním trenérům a lepší, přehlednější a transparentnější výběrové procesy 
v rámci výběru reprezentačních celků, obsazení míst trenérů i přípravy obecně. Prezident 
ještě zdůraznil potřebu komunikace jak mezi trenéry navzájem, tak mezi trenéry a hráči resp. 
trenéry a představiteli TCM i rodiči. 

VV principy přednesené nové koncepce schválil, kompletní znění koncepce po úpravách 
bude přijato nejpozději na příštím zasedání VV.  

Po ustanovení Komise pro reprezentaci v novém složení dle výše uvedeného bude vypsáno 
na post hlavního trenéra juniorské reprezentace dle platné koncepce výběrové řízení. Již nyní 
ale můžeme konstatovat, že od nového kouče bude navíc např. očekáváno vyšší zapojení a 
kontakt s jednotlivými TCM, sledování hráčů na akcích atp. 

VV poté odhlasoval návrhy hlavních trenérů na složení týmů pro nadcházející šampionáty, 
které musí být do poloviny dubna odevzdány pořadatelům. 
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Tým mužů pro ME 2022 (Helsinky): Jan Macek, Jaroslav Lorenc, Lukáš Jelínek, Marek Talpa, 
Jan Tříska a Jaroslav Uher (náhradníci Matěj Vojkovský a Jakub Vlachovič) 

Tým mužů pro World Games 2022 (Birmingham): Jan Macek, Jaroslav Lorenc (náhradník 
Lukáš Jelínek)  

Tým juniorů pro MS juniorů U21 (Helsinborg): Lukáš Jelínek, Matěj Vojkovský, Tomáš Liebich, 
Daniel Seidl, Eliška Krummerová, Andrea Mazalová, Lucie Hrazdírová a Markéta Vojtěchová 
(náhradníci: Michal Mareš, Jiří Hasoň, Martina Honomichlová, Sophie Lexová)  

STK: 

Předseda STK přednesl požadavek na zvýšení odměn rozhodčím, který zdůvodnil potřebou 
jednak lépe ohodnotit náročnější požadavky na práci rozhodčích a jednak faktem, že odměny 
jsou na stejné úrovni již mnoho let a nezohledňují vývoj cenového prostředí. VV návrh 
diskutoval a schválil. Nové sazby jsou součástí aktualizovaného dokumentu Řád rozhodčích, 
který je přílohou tohoto zápisu. 

Dále přednesl návrh nových propozic pro turnajovou sérii Prestige Tour 2022/2023. Navrhnul 
odstranit možnost startu dětí ve věku pod 12 let, protože podmínky stanovené v propozicích 
nebyly často dodržovány a STK obdržela od hráčů řadu stížností. Dále navrhnul úpravu výši 
startovného, která by reflektovala reálnou délku trvání každé rundy i zvýšení hodinové sazby 
centrům od 1. 7. 2022. V neposlední řadě budou platby startovného pro tuto turnajovou sérii 
probíhat online přes platební bránu v okamžiku přihlášení se na turnaj. 

Všechny návrhy byly dlouze diskutovány, především výše startovného pro dospělé a juniory a 
nakonec VV dospěl ke konsensu a propozice schválil, budou publikovány v nejbližší době. 

Dále předseda STK požádal VV, aby zaujal stanovisko k novým předpisům USBC týkající se 
vyloučení některých koulí z jejich soutěží. VV konstatoval, že se jedná o interní pravidla USBC 
pro jejich soutěže a nebude je přejímat. Nicméně pokud by tato pravidla v budoucnu přijala 
za své IBF resp. EBF, bude je samozřejmě aplikovat i pro naše domácí soutěže.  

Komise pro mládež: 

Prezident informoval o rozšíření Komise pro mládež o zástupce všech TCM. Složení Komise 
bylo zveřejněno na webu. V sobotu 30. 4.2022 (po skončení prvního dne MČR juniorů) se 
komise sejde již v tomto novém složení a bude diskutovat možnosti účelového rozdělení a 
čerpání finančních prostředků z programu Talent 2022 (v tomto okamžiku není od NSA 
známa částka, kterou budeme disponovat). 

Součástí diskuze budou i úpravy koncepce zmíněné na minulém zasedání VV, která poté 
bude předložena VV ke schválení. 

Mediální komise 

Předseda Mediální komise předložil koncepci komunikační strategie asociace, kterou 
předseda STK navrhnul rozšířit o další, větší podporu turnajové série Prestige Tour, kterou 
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asociace považuje za svoji „vlajkovou loď“. Mediální komise toto zapracuje do předkládané 
koncepce a po zapracování bude tato předložena VV ke schválení hlasováním per rollam. 
Dále VV odhlasoval na návrh předsedy STK zřízení nového webu věnovaného pouze Prestige. 

Pro MČR jednotlivců a zahájení ligové sezóny 2022/2023 budou připraveny informativní 
desky jako v minulosti. Ročenka pro rok 2021 vznikne v menším nákladu, než v roce 
předchozím. 

Komise pro seniorský bowling 

Předseda komise Jiří Marval představil propozice nadstavbové části Seniorské bowlingové 
ligy, semifinále a celostátního finále. VV vzal tyto na vědomí a propozice budou na webu 
publikovány v nejbližších dnech včetně otevření obsazovaček. 

VV dále diskutovalo možnosti sestavení reprezentačních týmů na seniorské šampionáty 50+ 
resp. 65+ pořádané IBF a EBF (ETBF) a postupně vyřadilo návrhy jako nominovat reprezentaci 
po vzoru mužské a ženské reprezentace trenérem, zavést nové nominační turnaje (v 
minulosti se neosvědčilo), počítat výsledky/pořadí ze Sportovního žebříčku či jiných 
seniorských turnajů (nejsou zaručeny rovné podmínky pro všechny). Jako nejlepší řešení 
vyhodnotilo dosavadní praxi, tedy nominaci postavenou na pořadí v nominačním žebříčku 
z výsledků turnajů série Prestige Tour, ale doporučilo vytvořit nominační žebříček nikoliv na 
základě průměrů, ale bodů za umístění na jednotlivých turnajích. Jednalo by se ale o body 
z redukovaného pořadí seniorů zvlášť seniorů a seniorek.  

VV bude v diskuzi pokračovat a nominační podmínky pro MS 2023 přijme na příštím 
zasedání, tedy před startem dalšího ročníku Prestige Tour. 

Trenérsko-metodická komise 

Koncepce ani plán nebyl předložen z důvodu neúčast předsedy komise, náhradní termín VV 
stanovil do 30. 4. 2022 

4.  Finance 

VV vzal na vědomí detailní položkové vyúčtování dotací NSA roku 2021 předložené 
prezidentem asociace. Prezident dále informoval VV o stavu žádostí pro rok 2022 a předložil 
členům VV návrh rozpočtu pro rok 2022 k prostudování s tím, že se jedná o verzi vycházející 
ze stejné výše dotace, jako byla v roce 2020 a 2021. Konečný návrh rozpočtu, o kterém bude 
VV hlasovat, bude ale upraven na základě konečných částek přidělených NSA pro rok 2022 a 
které nyní stále nelze predikovat.  

5. Ukončení 

Řídící jednání poděkoval všem přítomným členům VV za účast a jednání ukončil. Další 
zasedání VV je naplánováno na 16. 6. 2022 

Zapsal: Ing. Karel Vopička 


